

АВТОРЫ №1(253)2025

МЕТЛЕНКОВ НИКОЛАЙ ФЕДОРОВИЧ

д. арх., проф., проф. каф. Архитектуры, Институт строительства и архитектуры, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

NIKOLAI METLENKOV

Dr. of Architecture, Professor, Professor of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

КОНЕВА ЕКАТЕРИНА ВАЛЕРЬЕВНА

канд. арх., доц., доц. каф. Архитектуры, Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия

EKATERINA KONEVA

Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Architecture, State University of Land Management, Moscow, Russia

ЛЕНИНГРАДСКАЯ ОБЛАСТЬ – ТЕРРИТОРИЯ ПЕРСПЕКТИВНОГО РАЗВИТИЯ \\\n LENINGRAD REGION - TERRITORY OF PROSPECTIVE DEVELOPMENT

ПЕРЬКОВА МАРГАРИТА ВИКТОРОВНА – модератор

д. арх., доцент, директор Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

MARGARITA PERKOVA – moderator

Doctor of Architecture, Associate Professor, Head of the Graduate School of Design and Architecture, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

ЛУТЧЕНКО СЕРГЕЙ ИВАНОВИЧ – модератор

канд. арх., гл. арх. Ленинградской области, Санкт-Петербург, доц. каф. Градостроительства, Санкт-Петербургский государственный архитектурно-строительный университет, доц. Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

SERGEY LUTCHENKO – moderator

PhD in Architecture, Associate Professor of the Department of Urban Planning of the St. Petersburg State University of Architecture and Civil Engineering, Chief Architect of Leningrad Region, St. Petersburg, Russia

БАНДОРИНА КСЕНИЯ ВАЛЕРЬЕВНА

канд. искусств. доц. каф. Искусствоведения, Санкт-Петербургская государственная художественно-промышленная академия, Санкт-Петербург, Россия

KSENIA BANDORINA

Ph.D. in Art History, Associate Professor of the Department of Art History, St. Petersburg State Academy of Art and Industry, St. Petersburg, Russia

БЕРКОВИЧ ЛЕОНИД ГРИГОРЬЕВИЧ

ст.пр. каф. Строительства и планировки населенных пунктов, Санкт-Петербургский государственный лесотехнический университет имени С.М. Кирова, Санкт-Петербург, Россия

LEONID BERKOVICH

Senior Lecturer of the Department Construction and Planning of Settlements, St. Petersburg State Forestry University Named After S.M. Kirov, St. Petersburg, Russia

БОЙЦОВ ДМИТРИЙ АНАТОЛЬЕВИЧ

канд. арх., нач. арх.- стр. отдела АО «НИПИИ «Ленметрогипротранс», Санкт-Петербург, Россия

DMITRII BOYTSOV

PhD in Architecture, Chief Architect – Head of the Arch.- Constr. Department of JSC NIPII «Lenmetrogiprotrans», St. Petersburg, Russia

БРОДАЧ МИХАИЛ АЛЕКСАНДРОВИЧ

гл. арх., ООО «АРХИОПТЕРИКС», Санкт-Петербург, Россия

MIKHAIL BRODACH

Architect, «ARCHIOPTERIX», St. Petersburg, Russia

ГРИДНЕВ ДМИТРИЙ ЗАУРИЕВИЧ

к.г.н., зам. дир., ЗАО «Научно-исследовательский и проектно-изыскательский институт градостроительного и системного проектирования», Москва, Россия

DMITRY GRIDNEV

PhD in Geography, Deputy Director of «Research and Design Institute of Urban Planning and System Design», Moscow, Russia

ГУБИНСКАЯ КСЕНИЯ ЮРЬЕВНА

канд. арх., зам. предс., Комитет по сохранению культурного наследия Ленинградской области, Санкт-Петербург, Россия

KSENIA GUBINSKAYA

PhD in Architecture, Deputy Chairman, Committee for the Preservation of the Cultural Heritage of the Leningrad Region, St. Petersburg, Russia

ДЗЕМБАК НАТАЛЬЯ МИХАЙЛОВНА

доц., декан факульт. Монументально-декоративного искусства, доц. каф. Художественного текстиля, Санкт-Петербургская государственная художественно-промышленная академия имени А.Л. Штиглица, Санкт-Петербург, Россия

NATALIA DZEMBAK

Associate Professor, Dean of the Faculty of Monumental and Decorative Arts, Associate professor of the Department of Textile Art, Saint Petersburg Stieglitz State Academy of Art and Design, St. Petersburg, Russia

ДИОДОРОВА ТАТЬЯНА ИГОРЕВНА

доц. Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

TATYANA DIODOROVA

Associate Professor of the Higher School of Design and Architecture, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

ДЬЯКОНОВ НИКОЛАЙ ПАВЛОВИЧ

спец., Управление сохранения исторической среды Комитета по государственному контролю, использованию и охране памятников истории и культуры Санкт-Петербурга, Санкт-Петербург, Россия

NIKOLAI DIAKONOV

Specialist of the Department of Historical Environment Preservation, Committee for the state preservation of historical and cultural monuments in Saint-Petersburg, St. Petersburg, Russia

ЕДЕМСКИЙ ИЛЬЯ ВЛАДИСЛАВОВИЧ

гл. арх. ООО «БалтИнвест-Проект», Санкт-Петербург, Россия

ILYA EDEMSKIY

Chief Architect of BaltInvest-Project LLC, St. Petersburg, Russia

КОЗЛОВ КИРИЛЛ ВЛАДИМИРОВИЧ

канд. арх., доц. каф. Архитектурного проектирования, Санкт-Петербургский государственный архитектурно-строительный университет, доц. каф. Архитектурного проектирования, Санкт-Петербургский горный университет им. Императрицы Екатерины II, рук. арх. мастерской ООО «Архитектурная группа АРКА», Санкт-Петербург, Россия

KIRILL KOZLOV

PhD. argh, Associate Professor of the Department of Architectural Design, St. Petersburg State University of Architecture and Civil Engineering, Associate Professor of the Department of Architectural Design St. Petersburg Mining University named Empress Catherine II, Head of the architectural workshop ARKA Architectural Group LLC, St. Petersburg, Russia

КОЗЛОВСКИЙ ПАВЕЛ СЕРГЕЕВИЧ

зам. дир. Центра ДПО ПИШ «Цифровой инжиниринг», Санкт-Петербургский государственный политехнический университет Петра Великого, г. Санкт-Петербург, Россия

PAVEL KOZLOVSKIY

Deputy Head of the NSP Centre of Excellence in Digital Engineering, Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

КОСТЮКОВ ИВАН ИГОРЕВИЧ

к.т.н., доц. зав. каф. Строительства и планировки населенных пунктов, Санкт-Петербургский государственный лесотехнический университет имени С.М. Кирова, Санкт-Петербург, Россия

IVAN KOSTYUKOV

PhD (technical sciences), Associate Professor, Head of the Department Construction and Planning of Settlements, St. Petersburg State Forestry University Named After S.M. Kirov, St. Petersburg, Russia

КУЗЬМИНА АЛЕКСАНДРА АЛЕКСАНДРОВНА

перв. зам. рук. Комитета по архитектуре и градостроительству Московской области, гл. арх. Московской области, Московская обл., г. Красногорск, Россия

ALEXANDRA KUZMINA

First Deputy Head of the Committee for Architecture and Urban Planning of the Moscow Region, Chief Architect of the Moscow Region, Moscow region, Krasnogorsk, Russia

ОЗЕРОВА НАТАЛИЯ ИВАНОВНА

канд. филол. н., проректор по науч. раб., проф. каф. Культурологии и общегуманитарных дисциплин, Невский институт языка и культуры, г. Санкт-Петербург, Россия

NATALIA OZEROVA

Ph.D. on Philological Sciences, Associate Professor, Higher School of Design and Architecture, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

ПРОХОРОВА ЕКАТЕРИНА СЕРГЕЕВНА

маг. Института дизайна и урбанистики, Санкт-Петербургский национальный исследовательский университет ИТМО, Санкт-Петербург, Россия

EKATERINA PROKHOROVA

Master's Student of the Institute of Design and Urban Studies at University ITMO (National Research University), St. Petersburg, Russia

СПИРИН ПАВЕЛ ПАВЛОВИЧ

к.г.н., дир. Научно-исследовательского института перспективного градостроительства, Санкт-Петербург, Россия
академик Российской академии архитектуры и строительных наук

PAVEL SPIRIN

Phd of Geographical Sciences, Chief of the Scientific Research Institute of Perspective Urban Development, St. Petersburg, Russia
Academician of the Russian Academy of Architecture and Construction Sciences

ШЕВЫРТАЛОВА ЕЛЕНА СЕРГЕЕВНА

предс. Комитета архитектуры и градостроительства администрации муниципального образования «Кингисеппский муниципальный район» Ленинградской области, гл. арх. района, асп. каф. Градостроительства, Санкт-Петербургский государственный архитектурно-строительный университет, Санкт-Петербург, Россия

ELENA SHEVYRTALOVA

Administration of the Municipal Formation «Kingisepp Municipal District» of the Leningrad Region, Chairman of the Committee of Architecture and Urban Planning of The Administration Of The Municipal Formation «Kingisepp Municipal District» of the Leningrad region, Chief Architect Of The District, Postgraduate Student of the Department of Urban Planning of St. Petersburg State University of Architecture and Civil Engineering, St. Petersburg, Russia

КОНЦЕПЦИИ \ \ \ CONCEPTS**АДАМОВ ОЛЕГ ИГОРЕВИЧ**

канд. арх., доц., доц. каф. «Градостроительство», Институт строительства и архитектуры, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

OLEG ADAMOV

PhD in Architecture, Associate Professor, Departments of Architecture and Urban Planning, Institute of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

АНИСИМОВ ЮРИЙ ВЛАДИСЛАВОВИЧ

канд. арх., проф. каф. Архитектуры, Институт Архитектуры и Градостроительства, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

YURI ANISIMOV

PhD in architecture, professor of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, National Research University Moscow State University of Civil Engineering, Moscow, Russia

БАРДИНА ГАЛИНА АНДРЕЕВНА

ст. преп. Высшей школы промышленно-гражданского и дорожного Строительства, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

GALINA BARDINA

Senior Lecturer at the Higher School of Industrial, Civil and Road Construction Construction Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

БУШТЕЦ ДАРЬЯ ВАСИЛЬЕВНА

асс. каф. Теории и практики архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительного университет, Казань, Татарстан, Россия

DARIA BUSHTETS

Assistant of the Department of Theory And Practice of Architecture, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ВАТЬЯН КРИСТИНА АРМЕНОВНА

маг. каф. Архитектуры, Институт Архитектуры и Градостроительства, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

KRISTINA VATYAN

Master's Degree, Institute of Architecture and Urban Planning, Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, National Research Moscow State Construction University, Moscow, Russia

ДРЕБЕЗГОВА МАРИЯ ЮРЬЕВНА

к.т.н., доц. Высшей школы дизайна и архитектуры, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

MARIA DREBEZGOVA

PhD (technical sciences), Associate Professor of the Higher School of Design and Architecture, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

КАРИМОВА АЛЬБИНА ТАГИРОВНА

доц. каф. Реконструкции, реставрации архитектурного наследия и основ архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительного университет, Казань, Татарстан, Россия

ALBINA KARIMOVA

Associate Professor of the Department Reconstruction, Restoration of architectural heritage and Foundations of Architecture, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

КЛОЧКО АСМИК РУБЕНОВНА

канд. арх., доц., доц. каф. Архитектуры, Институт Архитектуры и Градостроительства, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

ASMIK KLOCHKO

Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, National Research Moscow State Construction University, Moscow, Russia

ЛАДИК ЕЛЕНА ИГОРЕВНА

канд. арх., доц. Высшей школы дизайна и архитектуры, Инженерно-строительный институт. Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

ELENA LADIK

Ph.D in Architecture, Assistant Professor Higher School of Design and Architecture, Institute of Civil Engineering, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

НЕПРЯХИНА ВЕРА АНДРЕЕВНА

Инженер-архитектор ООО АГБ «Эйю», г. Казань, Татарстан, Россия

VERA NEPRYAKHINA

Master's Degree of the Institute of Architecture and Design, Kazan State University Architect of APB AbU LLC, Kazan, Tatarstan, Russia

ПЕТРОЧЕНКО МАРИНА ВЯЧЕСЛАВОВНА

к.т.н., доц., дир. Инженерно-строительного института, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия

MARINA PETROCHENKO

PhD (technical sciences), Associate Professor, Director of the Engineering and Construction Institute, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

САБИРЗЯНОВА АЛСУ РАЗЫХОВНА

гл. арх. проекта, ООО «БАГАТА», г. Казань, Татарстан, Россия

ALSU SABIRZYANOVA

Chief Architect of the Project, LLC «BAGATA», Kazan, Russia

САЙФУЛЛИН ИСКАНДЭР ФУАДОВИЧ

ст. преп. каф. Теории и практики архитектуры, Казанский государственный архитектурно-строительный университет, г. Казань, Татарстан, Россия

ISKANDER SAIFULLIN

Senior Lecturer of the Department of Theory and Practice of Architecture, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

САЛЯХОВА МАРГАРИТА РАКИФОВНА

доц. каф. Графического моделирования, Казанский государственный архитектурно-строительный университет, г. Казань, Татарстан, Россия

MARGARITA SALYAKHOVA

Associate Professor of the Department of Graphic Modeling, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

СУЛЕЙМАН ХАЛИЛЬ

асп. каф. Архитектуры, Институт Архитектуры и Градостроительства, Научно-исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

KHALIL SULEIMAN

Postgraduate Student of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, National Research University Moscow State University of Civil Engineering, Moscow, Russia

ШИРЕЕВА ДИЛЯРА ГАЛЕЕВНА

ст. преп. каф. Графического моделирования, Казанский государственный архитектурно-строительный университет, г. Казань, Татарстан, Россия

DILYARA SHIREEVA

Senior Lecturer of the Department of Graphic Modeling, Kazan State University of Architecture and Civil Engineering, Kazan, Tatarstan, Russia

ЮРОВСКАЯ ЮЛИЯ ВАЛЕРЬЕВНА

арх., преп. каф. «Градостроительство», Институт строительства и архитектуры, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия

YULIYA YUROVSKAYA

Architect, Lecturer at the Department of Urban Planning, Institute of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

АРХИТЕКТУРНЫЕ ДИССЕРТАЦИИ: ЗАГЛАВИЯ И ТЕМЫ \ \ **ARCHITECTURAL THESES: TITLES AND THEMES****КИЯНЕНКО КОНСТАНТИН ВАСИЛЬЕВИЧ**

д. арх., проф., проф. каф. Истории архитектуры и градостроительства, Московский архитектурный институт (государственная академия), проф. Российского университета дружбы народов, Вологда, Москва, Россия

KONSTANTIN KIYANENKO

Doctor of Architecture, Professor, Professor (Adjunct) Moscow Architectural Institute (State Academy), Senior Researcher, Adjunct Professor of the RUDN University, Volgoda, Moscow, Russia

ПРОФЕССИОНАЛЬНАЯ РЕПЛИКА \ \ \ PROFESSIONAL REPLICA**МЕЛЬНИКОВА ОЛЬГА ГЕННАДИЕВНА**

доц. каф. Архитектуры зданий и сооружений, Институт архитектуры и строительства Волгоградского государственного технического университета. г. Волгоград, Россия

OLGA MELNIKOVA

Associate Professor of Buildings and Structures Department of the Institute of Architecture and Construction of the Volgograd State Technical University, Volgograd, Russia

ОЛЕЙНИКОВ ПЕТР ПЕТРОВИЧ

к.т.н., проф., проф. каф. Архитектуры зданий и сооружений, Институт архитектуры и строительства Волгоградского государственного технического университета. г. Волгоград, Россия

PETR OLEINIKOV

PhD of Technical Sciences, Professor, Professor of the Architecture of Buildings and Structures Department of the Institute of Architecture and Construction of the Volgograd State Technical University, Volgograd, Russia